

immédiatement après la Ratification de ces Preliminaires : Et qu'il y aura une pareille Cessation d'Hostilités entre les Forces respectives des Roys Très Chrétien et Catholique, d'une part, et celles du Roy Très Fidèle de l'autre, en toutes les autres Parties du Monde, tant par Mer, que par Terre, laquelle Cessation sera fixée sur les mêmes Epoques, et sous les mêmes Conditions, que celle entré la Grande Bretagne, la France, et l'Espagne, et continuera jusqu'à la Conclusion du Traité Definitif entre la Grande Bretagne, la France, l'Espagne, et le Portugal.

2^o Que toutes les Places et Païs en Europe, de Sa Majesté Très Fidèle, qui pourront avoir été conquis par les Armées Espagnole et Francoise, seront restitués dans le même Etat où elles étoient, quand la Conquête en a été faite : Et qu'à l'Egard des Colonies Portugaises en Amerique ou ailleurs, s'il y étoit arrivé quelque changement, toutes choses seront remises sur le même Pied où elles étoient avant la presente Guerre. Et le Roy Très Fidèle sera invité d'accéder aux presens Articles Preliminaires le plutôt qu'il sera possible.

Article XXI.

Tous les Païs et Territoires qui pourroient avoir été conquis, dans quelque Partie du Monde que ce soit, par les Armes de Leurs Majestés Britannique et Très Fidèle, ainsi que par celles

the other, immediately after the Ratification of these Preliminaries : And that there shall be a like Cessation of Hostilities between the respective Forces of the Most Christian and Catholick Kings, on the one Part, and Those of the Most Faithful King, on the other, in all other Parts of the World, as well by Sea as by Land ; which Cessation shall be fixed on the same Epochs, and under the same Conditions, as That between Great Britain, France, and Spain, and shall continue till the Conclusion of the Definitive Treaty between Great Britain, France, Spain, and Portugal.

2d. *That all His Most Faithful Majesty's Fortresses, and Countries, in Europe, which shall have been conquered by the Spanish and French Armies, shall be restored in the same Condition they were in when they were conquered : And that, with regard to the Portuguese Colonies in America, or elsewhere, if any Change shall have happened in them, all Things shall be put again on the same Footing they were before the present War. And the Most Faithful King shall be invited to accede to the present Preliminary Articles as soon as shall be possible.*

Article XXI.

All the Countries and Territories, which may have been conquered, in any Part of the World whatsoever, by the Arms of Their Britannick and Most Faithful Majesties, as well as by
E *Those*